

الرقم: 47059/19/2  
التاريخ: 21-6-2023  
المرفقات: /



## تعميم

### GACA Circular

**To:** All Airlines, Cargo handlers, Freight forwarders, and express companies or integrators operating in the airports of the Kingdom of Saudi Arabia.

إلى: جميع شركات الطيران، شركات مناولة الشحن، وسطاء الشحن وشركات النقل السريع العاملة بمطارات المملكة العربية السعودية.

**Subject:** Announcement of launching Air Waybill Consolidation and Deconsolidation Service in KSA airports.

الموضوع: اشعار إطلاق خدمة تجميع وتجزئة البوالص في مطارات المملكة.

#### Background:

نبذة:

- As part of GACA initiatives, developing Air Cargo services to achieve the national aviation strategy objectives and for Saudi to be a logistic global hub. GACA, in cooperation with Zakat, Tax and Customs Authority, has launched and activated the Air Waybill Consolidation and Deconsolidation Service.

- انطلاقاً من حرص الهيئة العامة للطيران المدني على تطوير خدمات الشحن الجوي في مطارات المملكة العربية السعودية لتحقيق مستهدفات الإستراتيجية الوطنية لقطاع الطيران ومن ضمنها جعل المملكة مركزاً لوجستياً عالمياً، وبالتعاون مع هيئة الزكاة والضريبة والجمارك؛ فقد تم إطلاق وتفعيل خدمة تجميع وتجزئة البوالص في مطارات المملكة.

#### Instructions:

التعليمات:

- All providers operating in KSA airports must enable beneficiaries to use this service.
- Failure to comply with circulars issued by GACA is a violation of Government orders, and legal procedures will be initiated against the violators who will be held responsible.

- يجب على جميع الشركات العاملة بالمطارات تمكين المستفيدين من هذه الخدمة.
- إن عدم الالتزام بالتعاميم التي تصدرها الهيئة يعد مخالفة صريحة للأوامر الحكومية وسيتم اتخاذ الإجراءات النظامية بحق المخالف وتحمله المسؤولية المترتبة على ذلك.

Attachment(s): Nil.

المرفقات: لا يوجد.

نائب الرئيس التنفيذي للسياسات الاقتصادية والخدمات اللوجستية  
Executive Vice President of Economic Policies and Logistic Services